
 

   Protokół nr 12/2025 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.01.2025 r.                                              1/42 

 

PROTOKÓŁ NR 12/2025 

z XII SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 29 stycznia 2025 r. 

 

 

XII sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Link do nagrania: 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/63772/sesjaaradyamiejskiejag%C3%B3ryakalwariian

raxiiawadniua29astyczniaa2025agodza1500.htm 

 

Rada Miejska minutą ciszy uczciła zmarłą p. Gabrielę Wągrodzką  

wieloletnią Dyrektor Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii. 

 

Punkt 1. Otwarcie XII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 15:10 otworzyła XII sesję Rady Miej-

skiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestru-

jących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Pu-

blicznej i na stronie internetowej gminy. 

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych. 

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

7. Mateusz Kanabus 

8. Szymon Krupa 
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9. Renata Mateńko 

10. Beata Mika 

11. Bartosz Miszewski 

12. Bożena Molak 

13. Andrzej Pietrzak 

14. Jakub Rącz 

15. Roman Cezary Rybarczyk 

16. Ewa Stokowska 

17. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Arleta Żmudzin 

 

Nieobecni: 

1. Wojciech Kochański 

  

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy 

załącznik nr 2; 

-lista obecności gości załącznik nr 3 (urząd/jednostki), 

-lista mieszkańców zabierających głos podczas sesji załącznik nr 4. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral powitała przybyłych na sesję: Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Miasta i Gminy Arkadiusza Strzyżewskiego, Zastępców Burmistrza Mateusza Baja 

i Piotra Chmielewskiego, Skarbnika Gminy Ewę Sobiepanek, pracowników urzędu, 

dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, naczelników wydziałów urzędu MIG, 

pracownika biura rady, radcę prawną urzędu, informatyka, sołtysów, radnego Rady Powiatu 

Piaseczyńskiego Pawła Krasowskiego, mieszkańców i osoby oglądające transmisję online. 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral przedstawiła porządek obrad. 

 

1. Otwarcie XII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 
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4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w Żłobku Miejskim 

w Górze Kalwarii.  

5. Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 

Piaseczyńskiego. 

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – teren 

pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria. 

7. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Łubna – rejon ulicy Podleśnej cz. II. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2025. 

9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, stanowiącej 

przedłużenie ulicy Klonowej, położonej we wsi Kąty. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na 

rzecz dotychczasowego najemcy. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali 

użytkowych na rzecz dotychczasowych najemców. 

12. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów 

na ławników sądowych na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających. 

13. Projekt uchwały w sprawie przekazania petycji dotyczącej częstotliwości kursów 

autobusu linii 742 według właściwości. 

14. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

w Górze Kalwarii oraz nadania jej statutu. 

15. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej. 

17. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

18. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

19. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołów z VII sesji Rady Miejskiej w dniu 27.08.2024 r. 

oraz XI sesji w dniu 18.12.2024 r. 

20. Sprawy różne: 

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

2) pytania radnych i odpowiedzi, 

3) wolne wnioski, 

4) informacje. 

21. Zamknięcie XII sesji Rady Miejskiej. 
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Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Wnioski do porządku obrad: 

Radna Aleksandra Górecka zgłosiła wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt 3.1 

o uchwały dotyczące uzupełnienia składu prezydium rady i wybór wiceprzewodniczącego 

rady.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 14. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 

Gminy w Górze Kalwarii oraz nadania jej statutu.  

W uzasadnieniu poinformowała, że projekt uchwały nie wpłynął do posiedzenia Komisji 

OKiPS, a na posiedzeniach Komisji GKiPP, Rewizyjnej, FiR i ZiS nie było osoby merytorycznej 

do jego omówienia. 

Przed głosowaniem wniosku umożliwiła wypowiedź p. Aleksandrze Fedynicz-Komosie 

opiekunowi Młodzieżowej Rady Gminy, która przybliżyła kwestię pracy nad statutem. 

Mówczyni zgodziła się, że jeśli radni nie zostali zapoznani z treścią uchwały, jej podjęcie 

byłoby niewskazane, niemniej uważała, że są wyjątkowe sytuacje, kiedy można podjąć 

uchwałę. Następnie poinformowała, że Młodzieżowa Rada Gminy na sesji w dniu 4 grudnia 

w której uczestniczyła radca prawny urzędu Edyta Kur dyskutowała nt. zmian w statucie. 

Potrzeba zmiany wynikała na przykład z wprowadzenia do statutu możliwości zwrotu kosztów 

podróży; dostosowania zapisów statutu do ustawy; dopisania w niektórych szkołach patronów 

lub zmiany nazwy szkoły. W wyniku ustaleń pani mecenas przygotowała propozycję nowego 

statutu, który przekazała opiekunowi rady pod koniec grudnia. W dniu 15 stycznia odbyła się 

Młodzieżowa Rada Gminy, na której były omawiane poprawki zaproponowane przez radcę 

prawnego, natomiast młodzież jeszcze wprowadziła pewne zmiany na przykład wykreśliła 

możliwość odwołania opiekuna z inicjatywy rady miejskiej, został tylko zapis, że opiekuna 

młodzieżowej rady można odwołać na wniosek co najmniej połowy składu młodzieżowej 

rady gminy. Pozostawiono zapis, że opiekun sprawuje swoje obowiązki nieodpłatnie. 

Wieczorem skontaktowała się z sekretarzem gminy przekazując mu informację, że młodzież 

zaakceptowała zmiany w statucie oraz przesłała zaakceptowany statut. Zostały do omówienia 

jeszcze kwestie z prawnikiem kto ma rozliczać zwrot kosztów i czy nie uściślić zapisów 

dotyczących opiekuna, by uwzględnić standardy ochrony małoletnich. Pan sekretarz 

wieczorem w rozmowie telefonicznej zobowiązał się, że dopilnuje tego by uchwała była 

gotowa na poniedziałek na komisję prezydialną. Na tym jej rola się skończyła, dalej już nie 

miała wpływu na proces legislacyjny. Zapewniła, że zawsze będzie gotowa do udzielenia 

radnym rady miejskiej wszelkich wyjaśnień. Tak jak się zobowiązała przekazuje na bieżąco 

informację co działo się podczas sesji młodzieżowych rad. Natomiast jeśli radni widzą 

potrzebę porozmawiania z opiekunem na przykład o statucie prosiła o kontakt czy przez 

biuro rady, czy bezpośrednio i chętnie przyjdzie i udzieli wszelkich wyjaśnień. 
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Radna Aleksandra Górecka zgłosiła autopoprawkę do wniosku o wprowadzenie punktu jako 

18.1.  

Radny Bartosz Miszewski zgłosił wniosek o dziesięciominutową przerwę w obradach.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę. Po wznowieniu obrad radna A. Górecka 

doprecyzowała brzmienie wniosku: Wniosek w sprawie uzupełnienia porządku obrad 

w punkcie 18.1 o Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 

przeprowadzenia głosowania nad wyborem Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry 

Kalwarii oraz Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry 

Kalwarii. 

 

Głosowano w sprawie: zdjęcia z porządku obrad punktu 14: Projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy w Górze Kalwarii oraz nadania jej 

statutu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bożena Molak, 

Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bartosz Miszewski, Iwona Szymańska 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Wniosek został uwzględniony. 

Głosowano w sprawie: wniosku w sprawie uzupełnienia porządku obrad w punkcie 18.1 o: 

Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania 

nad wyborem Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry Kalwarii oraz Projekt uchwały 

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry Kalwarii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Mateusz 

Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bożena Molak, Jakub Rącz, Roman 

Cezary Rybarczyk, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (7) 

Stanisław Fijka, Teresa Jędral, Bartosz Miszewski, Andrzej Pietrzak, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Wniosek został uwzględniony. 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 19 grudnia 

2024 r. do 29 stycznia 2025 r.: 

     I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
W sprawie: 

  

1. ORG.0050.261.2024 18.12.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 rok 

    

2. ORG.0050.262.2024 18.12.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla środków pochodzących 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 2024 rok 

    

3. ORG.0050.263.2024 18.12.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie dysponowania 

środkami oraz ustalenia planu finansowego dla 

wydzielonego rachunku środków z Funduszu 

Solidarnościowego zgodnie z umową nr 

163/OW_JST/2024 „Opieka Wytchnieniowa” na 2024 

rok 

    

4. ORG.0050.264.2024 19.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Remont 

ul. Fryderyka Chopina w Górze Kalwarii” 
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5. ORG.0050.265.2024 20.12.2024 
w sprawie przyjęcia planu wykorzystania gminnego 

zasobu nieruchomości na lata 2025-2027 

    

6. ORG.0050.266.2024 20.12.2024  w sprawie zmian w budżecie     

7. ORG.0050.267.2024 20.12.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 rok 

    

8. ORG.0050.268.2024 20.12.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków 

z Funduszu Pomocy w ramach pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa w 2024 roku 

    

9. ORG.0050.269.2024 20.12.2024 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej                                     

do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze, kierownicze - Dyrektora Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Górze Kalwarii ul. Pijarska 119 

    

10. ORG.0050.270.2024 20.12.2024 
w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli na 

rok 2025 

    

11. ORG.0050.271.2024 27.12.2024 

w sprawie ustalenia terminów i zasad organizacji 

dyżuru wakacyjnego dla publicznych przedszkoli 

oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Góra 

Kalwaria w roku szkolnym 2024/2025 

 

  

12. ORG.0050.272.2024 27.12.2024 

w sprawie określenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego i ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania na doskonalenie zawodowe 

nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na 

które dofinansowanie jest przyznawane w 2025 r. 

    

13. ORG.0050.273.2024 27.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Budowa 

oświetlenia na terenie gminy w miejscowościach: 

Wojciechowice, Cendrowice, Julianów, Czachówek, 

Czaplinek, Kąty, Tomice, Mikówiec i Solec 

    

14. ORG.0050.274.2024 27.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: ”Budowa 

chodnika wzdłuż ul. Ogrodowej w Dobieszu” 

    

15. ORG.0050.275.2024 27.12.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia 

„Instrukcji obiegu i kontroli dokumentów finansowo-

księgowych w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze 

Kalwarii” 
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16. ORG.0050.276.2024 30.12.2024 
w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie 

pracy Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

    

17. ORG.0050.1.2025 2.01.2025 
w sprawie ustalenia dodatkowych dni wolnych od 

pracy w 2025 roku 

    

18. ORG.0050.2.2025 2.01.2025 

w sprawie przekazania informacji o ostatecznych 

kwotach dochodów i wydatków na rok budżetowy 

2025 oraz ustalenia planu finansowego Urzędu 

Miasta i Gminy 

    

19. ORG.0050.3.2025 2.01.2025 

w sprawie planu finansowego zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 

gminie odrębnymi ustawami na 2025 rok 

    

20. ORG.0050.4.2025 2.01.2025 

w sprawie ustalenia planu finansowego dla środków 

pochodzących z Funduszu Przeciwdziałania COVID-

19 na 2025 rok 

 

21. ORG.0050.5.2025 2.01.2025 

w sprawie dysponowania środkami oraz ustalenia 

planu finansowego dla wydzielonego rachunku 

środków z Fundusz Solidarnościowego zgodnie 

z umową nr 40/AOON/2025 „Asystent Osobisty 

Osoby z Niepełnosprawnością” na 2025 rok 

 

 

II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

 

Tydzień 51 (19.12-22.12)  

- udział w konferencji dotyczącej funduszy europejskich 2025 w Błoniu 

- udział w spotkaniach wigilijnych oraz jasełkach 

 

Tydzień 52 (23.12-29.12) 

- udział w spotkaniu z kombatantką - uczestniczką Powstania Warszawskiego w Domu 

Muzyka Seniora w Kątach, złożenie życzeń świątecznych 

- udział w spotkaniu z kombatantką, mieszkanką Góry Kalwarii, złożenie życzeń świątecznych 

- udział w spotkaniu z mieszkańcami ulicy Wiślanej w Górze Kalwarii i omówienie spraw 

dotyczących remontu nawierzchni wspomnianej ulicy 

 

Tydzień 1 (30.12-5.01) 

- udział w spotkaniu Związku Powiatowo- Gminnego „Otwockie Przewozy                      

Gminno–Powiatowe” 

- spotkanie ze strażakami OSP Góra Kalwaria dotyczące spraw organizacyjnych i bieżących 

- spotkanie z przedstawicielami byłego Kółka Rolniczego w Solcu i omówienie spraw 

bieżących 
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- przywitanie Nowego Roku na rynku miejskim, występ zespołu Air Band, pokaz laserów 

- udział w imprezie LodoOgnisko zorganizowanej przez Ośrodek Sportu i Rekreacji przy 

lodowisku miejskim 

 

Tydzień 2 (6.01.-12.01) 

- udział w spotkaniu Związku Powiatowo-Gminnego „Otwockie Przewozy                      

Gminno–Powiatowe” 

 - udział w spotkaniu z Wójtem Gminy Prażmów Michałem Kmiecikiem, omówienie spraw 

dotyczących budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 683 na granicy gmin 

 - udział w spotkaniu z przedstawicielami Rady Sołeckiej Solca oraz z przedstawicielami Koła 

Gospodyń Wiejskich z Solca, omówienie spraw bieżących 

 - spotkanie z panią europoseł Kamilą Gasiuk-Pihowicz  

 - udział w wernisażu malarskim zorganizowanym przez Ośrodek Kultury w Górze Kalwarii  

 - udział w muzycznym spotkaniu noworocznym w Ośrodku Kultury, na którym wystąpiły 

zespoły ludowe z naszej gminy i gmin sąsiednich 

 

Tydzień 3 (13.01.-19.01) 

 - udział w wydarzeniu „Moda na Recykling” zorganizowanym przy współudziale Europejskiej 

Platformy Recyklingu 

 - udział w spotkaniu na nieruchomościach należących do Samorządu Powiatu 

Piaseczyńskiego dotyczącym budowy strzelnicy na terenie Gminy Góra Kalwaria 

 - udział w spotkaniu z Prezesem PKS Grójec i omówienie umowy na realizację przewozów  

na trasie Góra Kalwaria – Warszawa w roku 2025 

 - udział w jubileuszu wieloletniego pożycia małżeńskiego mieszkańców naszej Gminy 

 - udział w I Powiatowym Konwencie Organizacji Pozarządowych w Tarczynie 

 - udział w spotkaniu z dyrektorami szkół i przedszkoli 

 - udział w zabawie choinkowej zorganizowanej przez społeczność Szkoły Podstawowej im. 

Władysława Stanisława Reymonta w Coniewie 

 

Tydzień 4 (20.01.-26.01) 

 - udział w spotkaniu z Zarządem Transportu Miejskiego w Warszawie dotyczącym przetargu 

na nową linię Góra Kalwaria - Piaseczno oraz rozmowa o zwiększeniu liczby kursów linii 742 

 - udział w posiedzeniu Komisji Prezydialnej 

 - udział w spotkaniu z Lokalną Grupą Działania w Tarczynie i omówienie spraw bieżących 

 - udział w konwencie Wójtów, Burmistrzów i Starosty Piaseczyńskiego zorganizowanym   

w Tarczynie 

 - spotkanie w sprawie powołania Społecznej Rady Zdrowia Psychicznego 

  - udział w balu maturalnym uczniów klas maturalnych z Zespołu Szkół Zawodowych          

im. Marszałka Franciszka Bielińskiego w Górze Kalwarii 

  - udział w zebraniu sprawozdawczym Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Pęcławiu 
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  - udział w balu maturalnym uczniów klas maturalnych z Liceum Ogólnokształcącego im. 

Księdza Zygmunta Sajny 

   -  udział w imprezach towarzyszących 33 Finałowi WOŚP 

 

Tydzień 5 (27.01.-29.01) 

  - udział w spotkaniu dotyczącym Lasów Społecznych w Nadleśnictwie Chojnów, raport             

z działań Porozumienia Inicjatyw Lasów Chojnowskich (PILCH), spotkanie w Urzędzie Miasta  

i Gminy w Piasecznie 

  - udział w gminnym konkursie „Lego Edu Masters” zorganizowanym przez społeczność 

Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w Brześcach  

 - udział w Sesji Rady Miejskiej 

 

III. Inwestycje rozpoczęte 

1. Rozbudowa placu zabaw przy gliniance w Dąbrówce 

Wykonawca: Logos Joanna Smolaga 

Wartość robót: 19.900,00 zł 

Termin zakończenia: 30.06.2025 r., 

2. Budowa piłkochwytów przy boisku do piłki plażowej w Solcu. 

Wykonawca: Trifid Mikołaj Dzwończyk 

Wartość robót: 12.000,00 zł 

Termin zakończenia: 30.06.2025 r. 

3. Budowa ogrodzenia placu zabaw w Czachówku 

Wykonawca: Bliźniaki Mariusz Lech 

Wartość robót: 18.000,00 zł 

Termin zakończenia: 30.03.2025 r. 

4. Budowa piłkochwytów przy boisku w Szymanowie. 

Wykonawca: Trifid Mikołaj Dzwończyk 

Wartość robót: 25.599,00 zł 

Termin zakończenia: 20.07.2025 r. 

 

IV.    Inwestycje zakończone 
 

  1.  Budowa oświetlenia ulicznego na terenie gminy Góra Kalwaria w m.: Wojciechowice, 

Cendrowice, Julianów, Czachówek, Czaplinek, Kąty 

  2.  Radarowy wyświetlacz prędkości w Kątach. 

 

V.         Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 97 osób 

- Straż Miejska – 8 osób 

- OSP – 4 osoby 
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- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 42 osoby  

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR – 44 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

Pytania do sprawozdania zgłosili:  

Radny Roman Cezary Rybarczyk prosił o więcej szczegółów nt.: 

1) spotkania z zarządem Transportu Miejskiego w Warszawie dotyczącego przetargu na nową 

linię Góra Kalwaria-Piaseczno oraz rozmów w sprawie zwiększenia liczby kursów linii 742, 

2) spotkania dotyczącego Lasów Społecznych w Nadleśnictwie Chojnów oraz spotkania 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Piasecznie. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski, jeśli chodzi o linie autobusowe wyjaśnił, że od 

1 sierpnia do Piaseczna będzie kursowała nowa linia. Celem spotkania było uszczegółowienie, 

ponieważ Gmina chciała, by linia ta kursowała przynajmniej do centrum Piaseczna przez 

stację kolejową, okolice szpitala i szkoły nr 1, i udało się wynegocjować, żeby linia była 

dłuższa. W tej chwili będzie przejazd techniczny, by linia dojeżdżała do ulicy Energetycznej. 

Obecnie nie ma możliwości zapewnienia połączenia bezpośredniego do Warszawy, stąd 

podejmowane są starania, żeby były dogodne przesiadki, zarówno do kolei a także do linii 

709. Jeżeli chodzi o linię 742 to toczą się rozmowy w sprawie zwiększenia częstotliwości tej 

linii. Jest to uzależnione od zmian komunikacyjnych w Piasecznie i Konstancinie-Jeziornie. 

Zmiany miałyby nastąpić po feriach zimowych. W kwestii lasów społecznych do listopada 

miała zapaść decyzja w sprawie lasów w aglomeracji warszawskiej. Ministerstwo miało 

zdecydować, które lasy będą mniej wycinane a które tylko pielęgnowane i staną się niemalże 

rezerwatami, natomiast jak wynika z nieoficjalnych informacji ministerstwo wolałoby, żeby 

lobby ekologiczne domówiło się z Nadleśnictwem Chojnów. Gdyż jest problem, ponieważ 

nadleśnictwo traktuje las jako miejsce, które się uprawia i pozyskuje drewno, natomiast 

ekolodzy chcieliby, żeby lasy stały się niemalże parkami. Więc jest nadal problem, bo 

organizacje społeczne, a jest ich w tej chwili około 10, mają swoje stanowisko dosyć twarde. 

W rozmowach uczestniczą eksperci, którzy mocno popierają stronę społeczną i niestety 

między nadleśnictwem a stroną społeczną jest duży rozdźwięk. W rozmowach chce też brać 

udział Stowarzyszenie Aglomeracja Warszawska by pogodzić te 2 strony.  

Radną Izabela Banasiak-Matusik w odniesieniu do spotkania z Wójtem Gminy Prażmów 

zapytała co zostało ustalone w sprawie budowy chodnika. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że spotkanie dotyczyło budowy chodnika 

w ciągu drogi wojewódzkiej numer 683 pomiędzy Czachówkiem – Ławkami – Gabrielinem. 
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Podczas spotkania podjęto decyzję o wspólnym wystąpieniu do Mazowieckiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich z wnioskiem o budowę chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej.  

Radna Aleksandra Górecka chciała uzyskać informację na temat spotkania w sprawie 

powołania Społecznej Rady Zdrowia Psychicznego oraz spotkania dotyczącego budowy 

strzelnicy na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że powołanie Społecznej Rady Zdrowia 

Psychicznego jest oddolną inicjatywą środowiska psychologów z terenu gminy. Podczas 

spotkania rozmawiano na temat zakresu działalności rady i kto wchodziłby w jej skład. 

Zakłada, że rada rozpocznie funkcjonowanie na przełomie lutego i marca. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odnośnie do strzelnicy poinformował, że spotkanie miało 

miejsce w Starostwie Powiatowym w Piasecznie. W spotkaniu uczestniczył jako gość, i było to 

spotkanie Stowarzyszenia Góra Mieszkańców z panią wicestarostą, w spotkaniu brał udział 

ponadto radny Szymon Krupa. Spotkanie dotyczyło możliwych lokalizacji strzelnicy na 

terenach gminy Góra Kalwaria, których właścicielem jest Powiat Piaseczyński. Rozpatrywanych 

było kilka lokalizacji, niestety wszystkie miały wady, które uniemożliwiają powstanie strzelnicy. 

Pani starosta zaproponowała rozwiązanie, na które zgodzili się wszyscy uczestnicy spotkania, 

że będzie jeszcze rozpatrywana możliwość powstania strzelnicy na terenach sąsiadujących 

z rz. Wisłą będących w zarządzie powiatu.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Pietrzak w odniesieniu do spotkania 

z przedstawicielami Rady Sołeckiej Solca oraz Koła Gospodyń Wiejskich z Solca zapytał czy 

udało się rozwiązać konflikt sołtysa z kołem i jakie burmistrz widzi rozwiązanie.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że o rozwiązanie będzie trudno ze względu na  

pewne różnice w chęci korzystania ze świetlicy. Liczy, że na kolejnym spotkaniu uda się ustalić 

zasady korzystania ze świetlicy przez mieszkańców i koło gospodyń. Poinformuje, jeśli będzie 

rozstrzygnięcie. 

Radna Bożena Molak poprosiła o informację nt. spotkania z prezesem PKS Grójec 

w kontekście realizacji przewozów na trasie Góra Kalwaria – Warszawa. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że spotkanie z prezesem PKS Grójec 

miało na celu ustalenie umowy i zakończyło się jej podpisaniem. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jakub Rącz chciał uzyskać informację na temat spotkania  

z Lokalną Grupą Działania oraz spotkania z europoseł Kamilą Gasiuk-Pihowicz. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że spotkanie zarządu Lokalnej Grupy 

Działania dotyczyło konkursu na stanowisko kierownika Lokalnej Grupy Działania, ponieważ 

obecna pani kierownik złożyła wypowiedzenie. Zgłosiło się 2 kandydatów. Zarząd 

zarekomendował jedną z kandydatur. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnośnie do spotkania z europoseł Kamilą Gasiuk-Pihowicz 

odpowiedział, że z panią europoseł rozmawiał o problemach i wyzwaniach gminy Góra 
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Kalwaria oraz o KPO, pani europoseł deklarowała wsparcie gminy. Następnie odpowiedział na 

pytania radnych J. Rącza i B. Miszewskiego. 

  

Punkt 4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w Żłobku Miejskim 

w Górze Kalwarii.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w Żłobku 

Miejskim w Górze Kalwarii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Mateusz 

Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, 

Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Bolek, Teresa Jędral 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/128/2025 

 

Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 

Piaseczyńskiego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  
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Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Powiatu Piaseczyńskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/129/2025 

  

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – teren 

pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – 

teren pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 
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Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/130/2025 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Łubna – rejon ulicy Podleśnej cz. II. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna – rejon ulicy Podleśnej cz. II. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/131/2025 
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Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2025. 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska poinformowała o zgłoszeniu autopoprawki, 

jak również, że projekt uchwały z autopoprawką został dostarczony radnym przed sesją. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-

2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/132/2025 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, stanowiącej 

przedłużenie ulicy Klonowej, położonej we wsi Kąty. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  
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Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, 

stanowiącej przedłużenie ulicy Klonowej, położonej we wsi Kąty. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/133/2025 

  

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na 

rzecz dotychczasowego najemcy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 
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NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/134/2025 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu 

lokali użytkowych na rzecz dotychczasowych najemców. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów najmu lokali użytkowych na rzecz dotychczasowych najemców. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/135/2025 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego zgłoszonych 

kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego 

zgłoszonych kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027 w wyborach 

uzupełniających. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/136/2025 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie przekazania petycji dotyczącej częstotliwości kursów 

autobusu linii 742 według właściwości.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie przekazania petycji dotyczącej 

częstotliwości kursów autobusu linii 742 według właściwości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

  

Punkt 14. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 

Gminy w Górze Kalwarii oraz nadania jej statutu zdjęto z porządku obrad. 

  

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Fijka, Andrzej Pietrzak, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 



 

   Protokół nr 12/2025 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.01.2025 r.                                              21/42 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/138/2025 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Miejskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/139/2025 

 

Punkt 17. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Iwona Szymańska, Tomasz 

Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Stanisław Fijka, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/141/2025 

 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Fijka, Andrzej Pietrzak, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 
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NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/141/2025 

  

Punkt 18.1. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia 

głosowania nad wyborem Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry Kalwarii oraz Projekt 

uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry Kalwarii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poprosiła o zgłaszanie kandydatur do składu 

Komisji Skrutacyjnej.  

Do Komisji Skrutacyjnej zgłosili się: 

1) Monika Bolek, 

2) Aleksandra Górecka, 

3) Bartosz Miszewski. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral odczytała projekt uchwały w sprawie powołania Komisji 

Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania nad wyborem Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej Góry Kalwarii następnie przystąpiła do głosowania. 

  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 

przeprowadzenia głosowania nad wyborem Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry 

Kalwarii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/142/2025 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral ogłosiła dziesięciominutową przerwę 

w obradach w celu ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej i przygotowania regulaminu 

głosowania. Po wznowieniu obrad poprosiła o zgłaszanie kandydatów na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Radny Łukasz Kanabus zgłosił kandydaturę radnego Szymona Krupę. 

Radny Szymon Krupa wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Monika Bolek przedstawiła zasady głosowania 

w wyborach na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry Kalwarii.  

Następnie Przewodnicząca Rady ogłosiła pięciominutową przerwę w celu przygotowania 

przez komisję kart do głosowania. Po wznowieniu obrad Komisja Skrutacyjna przystąpiła do 

przeprowadzenia głosowania tajnego. 

Po zakończeniu głosowania Przewodnicząca Rady ogłosiła dziesięciominutową przerwę 

w celu ustalenia przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania. 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Monika Bolek odczytała protokół 

z wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej stwierdzający, że w wyniku głosowania 

tajnego radny Szymon Krupa uzyskał 14 głosów „za”, 4 „przeciw”, 2 radnych „wstrzymało się” 

od głosu. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że radny Szymon Krupa 

uzyskał bezwzględną większość głosów i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej. 

 

Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w wyborach 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry Kalwarii oraz karty do głosowania stanowią 

załączniki nr 6 i 7 do protokołu.   

 

Mając na względzie wynik głosowania tajnego Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral 

stwierdziła, że Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę o wyborze 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Góry Kalwarii, a następnie odczytała jej treść. 

Kontynuując pogratulowała radnemu i życzyła owocnej pracy 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/143/2025 
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Punkt 19. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołów z VII sesji Rady Miejskiej w dniu 27.08.2024 r. oraz XI 

sesji w dniu 18.12.2024 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że do protokołów z VII sesji 

Rady Miejskiej w dniu 27.08.2024 r. oraz XI sesji w dniu 18.12.2024 r. nie wpłynęły uwagi. 

  

Punkt 20. Sprawy różne: 

 1) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

Pan Przemysław Janusewicz ze Stowarzyszenia Góra Mieszkańców odniósł się do zamierzeń 

gminy w sprawie wystąpienia do GDDKiA o ponowne pomiary hałasu przy obwodnicy 

i zapytał, czy przyniesie to realne efekty, czy może jedynie opóźni sprawę. W jego ocenie 

byłoby lepiej, gdyby pomiary wykonała gmina. Następnie w odniesieniu do podjętej przez 

stowarzyszenie inicjatywy uchwałodawczej poinformował o napotkanym problemie 

związanym z wymogiem określonym w statucie gminy zebrania 300 podpisów od 

mieszkańców z numerami PESEL i prosił o rozważenie w przyszłości zmiany tego zapisu, aby 

ułatwić inicjatywy mieszkańcom. Kończąc zaprosił na debatę na temat odnawialnych źródeł 

energii z udziałem ekspertów od pozyskiwania źródeł finansowania z Unii Europejskiej oraz 

ekspertów zajmujących się odnawialnymi źródłami energii, która odbędzie się 12 marca 

o godzinie 18 w Ośrodku Kultury  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj ad vocem przyznał, że nie ma woli ze strony Generalnej 

Dyrekcji do podwyższania ekranów czy dobudowywania ekranów i w związku z tym zapadła 

decyzja, że gmina jeszcze raz zleci takie badania. Jakiś czas temu takie badania zostały 

wykonane i wykazały, że poziom hałasu jest przekroczony tylko w jednym punkcie tj. przy 

ulicy Batalionu Zośka. W pozostałych punktach poziom hałasu zbliża się do maksymalnych 

norm ale ich nie przekracza. Natomiast pojawiały się zarzuty, że badania były 

przeprowadzane jeszcze w czasie pandemii, gdy ruch był mniejszy, dlatego gmina jeszcze raz 

zleci badania, by mieć dodatkowe argumenty do rozmów z Generalną Dyrekcją.   

Radny Tomasz Ura odnosząc się do prośby o zmianę statutu w kwestii inicjatywy 

uchwałodawczej wyjaśnił, że wymóg zebrania 300 podpisów wynika z ustawy o samorządzie 

gminnym, natomiast jeśli jest możliwość ograniczenia wymogów formalnych w zakresie 

PESEL, to uważał, że jest to do dyskusji. Zwracał uwagę, że inicjatywę uchwałodawczą mają 

również radni oraz kluby radnych, sugerując mieszkańcom przekonanie radnych do tej 

inicjatywy.  

Przedsiębiorca pan Adam Urbański właściciel dwóch prywatnych żłobków w Górze Kalwarii 

zapytał o możliwość przywrócenia dotacji celowej udzielanej od 10 lat przez gminę, na każde 

dziecko do lat 3 objęte opieką w żłobku w wysokości 450 zł miesięcznie. Podnosił, że dotacja 

z ZUS w wysokości 1500 zł nie wystarcza na pokrycie kosztów prowadzenia prywatnych 

żłobków (mówi to też w imieniu koleżanek, które prowadzą pozostałe prywatne żłobki), co 
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zmusza prowadzących żłobki do podwyżki opłat o 26%, czyli około 550 zł miesięcznie. 

Pytał o możliwość rozwiązania tej trudnej dla rodziców sytuacji poprzez jeśli nie powrót do 

kwoty 450 zł to wprowadzenie bonu żłobkowego.  

Radny Tomasz Ura na wstępie powiedział, że jako przedsiębiorca najczęściej stawał w obronie 

przedsiębiorców, ponieważ zmiany przepisów i chaos prawny utrudniają im działalność. 

Jednakże w tym przypadku zaznaczył, że żłobek do sierpnia tamtego roku kosztował ok. 1250 

zł z czego 450 zł dopłacała gmina a rodzic płacił w granicach 750-800 zł, to po 

wprowadzeniu rządowego programu i dopłaty 1500 zł z ZUS kwota ta została podniesiona do 

1400 zł więc rodzice przez 3 miesiące za czesne nie płacili, a jedynie za wyżywienie, a na tą 

chwilę koszt żłobka wynosi 1950 zł z czego 1500 zł dopłaca ZUS i 450 zł mieliby dopłacać 

rodzice. Chciałby wiedzieć, dlaczego czesne wzrosło przy 3% inflacji o ponad 50% w ciągu 

pół roku oraz prosił przedsiębiorcę o potwierdzenie, czy wysyłał do rodziców pisma  

informujące, że z uwagi na to że gmina wycofała dotację rodzice będą musieli dopłacać 450 

zł. Zwracał uwagę, że w informacjach lub w korespondencji rodziców pojawiały się skany 

z głosowania radnych w sprawie uchylenia uchwały co uważa za mocno nieuczciwe i daleko 

idące nadużycie. Reasumując prosił o potwierdzenie, czy faktycznie o ponad 50% wzrosło 

czesne, jeżeli tak to dlaczego i czy faktycznie w pismach kwota 450 zł przerzucona została na 

rodziców dzieci uczęszczających do żłobka. Kończąc uważał, że wszystkie strony powinny być 

zadowolone zarówno gmina, bo ma 450 zł a gmina to przecież mieszkańcy, przedsiębiorcy 

bo mają większe zyski ponieważ czesne wzrosło do 1500 zł i uważał, że jest to bardzo 

uczciwa podwyżka (o 20%), i rodzice bo zamiast 800 zł mają do zapłaty 450 zł.  

Wiceprzewodniczący Rady Szymon Krupa uzupełnił pytanie radnego T. Ury ponieważ 

większość rodziców otrzymała informację że kwota 450 zł, którą wcześniej pokrywała dotacja 

gminy zostanie przeniesiona na rodziców, takie pismo rodzice otrzymali około godziny 22 

w piątek 5 dni temu, a teraz kwota wzrosła do 550 zł, więc rozumie że jest jeszcze jedna 

podwyżka. Dodał, również, że rodzice wielu dzieci w żłobkach od września już otrzymali 

przynajmniej dwu, trzy lub czterokrotnie aneksy do umowy o zwiększenie opłat. Chciał więc  

otrzymać informacje co się wydarzyło między wrześniem ubiegłego roku a styczniem tego 

roku, że żłobki są zmuszone czterokrotnie podnosić czesne.  

Radna Ewa Stokowska chciała uzyskać odpowiedź, czy ze żłobków prywatnych korzystali 

również mieszkańcy z innych gmin i czy w związku z tym korzystali z dotacji udzielonej przez 

gminę Góra Kalwaria 

Przedsiębiorca odnosząc się do wypowiedzi radnego S. Krupy powiedział, że w jego żłobku 

podwyżka nastąpiła raz w sierpniu 2024 roku i była to kwota 1500 zł z gratisem 

jednomiesięcznym dla rodziców, żeby mogli poczekać na dotację z ZUS. Zebranie z rodzicami 

miało na celu zapoznanie rodziców w jaki sposób żłobek był finansowany (tj. z pieniędzy od 

rodziców i z dotacji celowej z gminy) i przedstawienie rodzicom, że w tym momencie 

finansowanie z gminy się zakończyło, a koszty żłobka bardzo drastycznie wzrosły, bo 2 razy 

w roku była podwyżka płacy, a stara się płacić więcej swoim pracownikom niż minimalna 

płaca. Jako przedsiębiorca dowiedział się pod koniec stycznia, że dotacji celowej z gminy nie 
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otrzyma. Co naraża go na stratę przychodu za miesiąc styczeń i luty, bo aby rodzicom 

zmienić warunki umowy musi ich poinformować z miesięcznym wyprzedzeniem, więc jego 

strata na początku roku wynosi 40.000 zł. Jako przedsiębiorca nie będzie miał 

zaplanowanego przychodu stąd by pokryć różnicę 100 zł ze stycznia i z lutego podwyżka 

wyniesie 550 zł a nie 450 zł. Zwracał również uwagę, że publiczny żłobek też bardzo podniósł 

swoje czesne z 200 zł na 1500 zł. 

Radny Tomasz Ura podnosił, że poprzednio czesne wynosiło 1250 zł z czego rodzice płacili 

800 zł, a gmina 450 zł, później wzrosło do 1500 zł a teraz jeszcze rodzice muszą dopłacić 

450-550 zł co daje 1950-2050 zł, zatem czesne wzrośnie o 60 %, natomiast koszty 

pracownicze czy inne nie wzrosły aż tyle.   

Przedsiębiorca odpowiedział, że ma pięcioletnie doświadczenie w branży, prowadził 

przedszkole, które niestety splajtowało z powodu błędnie oszacowanych kosztów 

i przychodów. To nauczyło go, jak ważna jest płynność finansowa i zapas finansowy. Wyjaśnił, 

że umowy cywilno-prawne z rodzicami są zawierane na rok szkolny (wrzesień-sierpień) i z 

tego powodu podwyżki były opóźnione do września, ponieważ wcześniej zobowiązał się do 

ustalonej ceny. Jeśli chodzi o dzieci spoza gminy, to z tego, co kojarzy, wszystkie są z gminy 

Góra Kalwaria, natomiast nie wie jak jest w innych żłobkach.  

Radna Monika Bolek zapytała od kiedy została wprowadzona lub ma być wprowadzona 

podwyżka dla rodziców i o jakie wyrównanie chodzi za wcześniejsze miesiące, skoro 

dofinansowanie, z którego mogą korzystać rodzice, czyli 1500 zł z ZUS obowiązuje od 

października roku poprzedniego.   

Przedsiębiorca odpowiedział, że żeby utrzymać dosyć małe dwa żłobki (w jednym żłobku jest 

20 dzieci, a w drugim 25 dzieci) planował czesne na poziomie 1900-2000 zł. Podczas 

kalkulacji na 2025 rok uwzględnił wpłaty od rodziców w wysokości 1500 zł z ZUS oraz dotację 

gminy 450 zł. W związku z tym, że w pierwszych dwóch miesiącach roku (styczeń i luty) 

planowany przychód będzie niższy o 40.000 zł podwyżka od marca będzie wyższa niż 450 zł. 

W ocenie radnej Ewy Stokowskiej kalkulacje są zbieżne z udzielanymi dotacjami przez gminę 

i finansowaniem z ZUS. Poprosiła o wyjaśnienie, co spowodowało tak drastyczny wzrost 

kosztów utrzymania dziecka w żłobku od sierpnia z 1250 zł do 1900 zł.  

Przedsiębiorca odpowiedział, że stawka była z sprzed 2 lat, i już w zeszłym roku była za mała, 

a trzymanie niskiego przychodu może spowodować brak płynności i sparaliżowanie biznesu. 

Wiceprzewodniczący Rady Szymon Krupa przedstawił, jak kształtują się ceny w żłobkach 

w największych polskich miastach. W Warszawie ceny kształtują się od 1650-1900 zł, 

w Szczecinie 1300-1500 zł, we Wrocławiu 1260-1500 zł. Zastanawiał się skąd nagle w Górze 

Kalwarii bierze się kwota pomiędzy 1950-2050 zł, i prosił o wyjaśnienie skąd taka różnica 

między Góra Kalwarią a miastami powyżej 200.000 mieszkańców. 

Przedsiębiorca odpowiedział, że być może przedsiębiorcy, którzy prowadzą przedszkole 

i żłobek potrafią zaoferować niższą cenę dla rodziców, gdyż mają ciągłość klientów, gdzie 
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dziecko ze żłobka przechodzi do przedszkola. W jego przypadku tak jak mówił to są małe 

żłobki i dlatego czesne jest wyższe.  

Radna Renata Mateńko wyliczyła, że w przypadku 45 dzieci po podwyżce, dodatkowy 

dochód żłobka wyniesie 31.500 zł miesięcznie. Zastanawiała się, czy takie straty były 

wcześniej, skoro teraz podwyżka jest tak duża i prosiła o szczegółowe uzasadnienie tej 

decyzji. Zapytała przedsiębiorcę, ilu opiekunów zatrudnia w żłobku. 

Przedsiębiorca odpowiedział, że kwota 800 zł w zeszłym roku była niedoszacowana. Ponadto 

na ten rok miał zaplanowane inwestycje t.j. termomodernizacja jednego budynku, wymiana 

ogrzewania z kotłem gazowym, klimatyzacja. Rodzice chcieliby też nowy plac zabaw. Stąd 

musi wziąć więcej od rodziców, by mieć zapas finansowy na inwestycje.   

Radny Tomasz Ura stwierdził, że przy takich przychodach i kosztach funkcjonowania żłobka 

przy potrzebie zatrudnienia odpowiedniej ilości opiekunów, utrzymania budynku i placu 

zabaw oraz ogromnej odpowiedzialności nie zazdrości prowadzenia tego biznesu. W jego 

ocenie przedsiębiorca powinien uczciwie porozmawiać z rodzicami o realnych kosztach, bo 

jeśli żłobki są małe, a dzieci dobrze zaopiekowane i ich standard jest wyższy to rodzice 

powinni płacić więcej. Jeśli przedsiębiorca uważa, że jego koszty są wyższe, to powinien  

przedstawić to rodzicom. Uważał za nieuczciwe przerzucanie odpowiedzialności i problemu 

na radnych. 

Radna Monika Bolek podziękowała przedmówcy za wypowiedź i podkreślała, że nie chciałaby 

wypowiadać się w sprawie kosztów, gdyż jest to sprawa między prowadzącym żłobek 

a rodzicami. Wskazała jednak, że dotychczasowe dofinansowanie wynosiło 450 zł źródłem 

finansowania była gmina, natomiast obecnie zmieniło się źródło finansowania na ZUS, jest 

ono wyższe i wynosi 1500 zł, co z ekonomicznego punktu widzenia jest korzystne dla 

wszystkich stron.  

Radny Stanisław Fijka zapytał przedsiębiorcę, czy były prowadzone jakiekolwiek rozmowy 

pomiędzy urzędem gminy a właścicielami żłobków by przygotowali się do takich zmian. 

Bo odnosi wrażenie, że przedsiębiorcy dowiedzieli się o tym nagle i teraz próbują znaleźć 

rozwiązanie, które prawdopodobnie będzie takie, że obciążeni kosztami zostaną rodzice. 

Chciałby się dowiedzieć, czy właściciele żłobków otrzymali wcześniej sygnały, że taka decyzja 

jest możliwa, i czy przygotowali się do niej, opracowując odpowiedni rachunek finansowy.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral w uzupełnieniu poinformowała, że na komisji wypłynęła 

kwestia braku komunikacji między przedsiębiorcami a ZOPO. Stąd też poprosiła o wypowiedź 

dyr. ZOPO i przewodniczącą komisji oświaty. 

Wiceprzewodniczący Rady Szymon Krupa chciałby poruszyć jedną kwestię, ponieważ czasami 

wybrzmiewa, że gmina powinna wziąć odpowiedzialność za rentowność prywatnych żłobków 

na swoim terenie. W jego ocenie warto zwrócić uwagę na liczby związane z urodzeniami 

w naszej gminie i jak drastycznie w ciągu ostatnich trzech lat spadła liczba urodzeń. 

Wystarczy porównać rok 2022 z 2023 rokiem, gdzie w 2022 roku było ich 286, a w 2023 roku  

już tylko 222. Ciekawią go dane  za 2024 rok, bo już teraz widać, że za rok, dwa, trzy żłobki 
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mogą mieć problem z wystarczającą liczbą dzieci, by utrzymać rentowność. Pytał, czy w takim 

przypadku gmina powinna zainterweniować i dofinansowywać żłobki, by je za wszelką cenę 

utrzymać, czy należy to pozostawić rynkowi i sytuacji demograficznej, która powinna być dla 

wszystkich alarmująca.  

Przedsiębiorca odpowiedział, że jak najbardziej można zostawić to rynkowi, a przedsiębiorcy 

będą wiedzieli jaką podjąć decyzję, czy zdecydują się na zamknięcie nierentownego żłobka. 

Jednakże podkreślił, że przedsiębiorcy zostali postawieni przed faktem dokonanym, ponieważ 

dotacja, która funkcjonowała od 10 lat od 2014 roku i była automatycznie wypłacana miesiąc 

w miesiąc, nagle została wstrzymana. O czym dowiedzieli się dopiero w sobotę, mimo że 

wnioski o dotację na następny rok były złożone w ubiegłym roku we wrześniu. Gdyby 

wiedzieli wcześniej, mogliby wcześniej poinformować rodziców, wówczas rodzice 

zdecydowaliby, czy chcą zawrzeć umowy, czy nie.  

Dyrektor ZOPO w Górze Kalwarii Bogdan Wrochna wyjaśnił, że kwestia finansowania z ZUS 

w wysokości 1500 zł jest powszechnie znana w Polsce od października. Zgodził się, że 

informacja mogła być wyartykułowana w sposób bardziej czytelny, jasny i klarowny, niemniej 

informacja ta jak i uchwała podjęta 18 grudnia są powszechnie znane. Podkreślił, że formalne 

pismo nie mogło być przygotowane wcześniej zanim uchwała została opublikowana i stała się 

prawomocna, a stała się ona prawomocna dopiero około 20 stycznia. Po tej dacie podjął 

działania i pismo zostało przesłane właścicielom żłobków. 

Radna Monika Bolek odnosząc się do powyższego zaznaczyła, że polityka w tej kwestii 

powinna się zmienić, a przedsiębiorcy powinni być wcześniej poinformowani o takich krokach, 

ponieważ takie rozwiązanie funkcjonowało w gminie przez 10 lat. Powiedziała, że niestety, ale 

wypowiedz dyrektora do niej nie przemawia. Uważała, że jeśli planowana jest taka uchwała, 

to już na etapie obrad powinna pojawić się odpowiednia informacja. W szczególności, że 

kalkulacja kosztów opiera się na konkretnych danych. Prosiła o zmianę sposobu komunikacji 

z przedsiębiorcami. Dodała, że radni podjęli uchwałę z przekonaniem, że rodzice nie zostaną 

bez dofinansowania, bo będzie dofinansowanie w postaci 1500 zł z ZUS. Głosując nad 

uchwałą, była przekonana, że nikt na tym nie ucierpi. Niestety zabrakło odpowiedniej 

komunikacji. W związku z tym chciałaby, żeby to się zmieniło i w przyszłości takie informacje 

przekazywane były wcześniej. 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska poinformowała, że w weekend otrzymała pismo od 

właścicieli żłobków, w którym zwrócili się z prośbą o spotkanie z Komisją Oświaty, 

przedstawicielem organu prowadzącego oraz z dyrektorem B. Wrochną. Spotkanie komisji 

oświaty odbyło się wczoraj, a na spotkaniu przybyli czterej właściciele żłobków. Był obecny 

także burmistrz M. Baj oraz dyrektor B. Wrochna. W trakcie spotkania przedsiębiorcy nie mieli 

pretensji do radnych, za podjęcie uchwały, ponieważ zdawali sobie sprawę, że 

dofinansowanie mogło być, ale nie musiało. Jedyny problem, który się pojawił, dotyczył braku 

komunikacji. Właściciele żłobków zaznaczyli, że gdyby w grudniu otrzymali jakikolwiek sygnał 

ze strony urzędu gminy o możliwych zmianach, wprowadziliby aneksy do umów. Podkreślili, 

że problem wynikał głównie z braku wcześniejszej informacji, a nie z samej decyzji radnych. 
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Uchwała rady uprawomocniła się około 20 stycznia, jednak informacja do właścicieli żłobków 

nie dotarła. Na posiedzeniu komisji ustalono, że tego samego dnia pismo w tej sprawie 

zostanie przesłane mailem do właścicieli żłobków. Przedsiębiorcy mówili również, że 

obowiązuje ich miesięczny okres zmiany umowy, w związku z tym nowe opłaty będą 

wprowadzone od marca.  

Wiceprzewodniczący Rady Szymon Krupa w aspekcie sytuacji dotyczącej żłobków prywatnych 

w odniesieniu do dzisiejszej uchwały dotyczącej podniesienia czesnego w żłobku gminnym, 

zwrócił się z prośbą do organu prowadzącego by nie popełniał błędów w zakresie 

komunikacji oraz prosił o wsparcie rodziców, ponieważ rodzice mogą mieć trudności 

z interpretacją przepisów.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy poinformował, 

że pod koniec ubiegłego tygodnia odbyło się spotkanie z dyrekcją, rodzicami oraz 

pracownikami żłobka. W trakcie spotkania zadeklarowana została rodzicom pomoc 

techniczna przy składaniu wniosków. Spotkanie przebiegło spokojnie, a rodzice ze 

zrozumieniem odnieśli się do projektu uchwały zwiększającej opłatę. Przypomniał, że jest to 

znaczące zwiększenie, bo obecnie rodzice płacą w żłobku publicznym 250 zł, a od 1 marca 

kwota ta wzrośnie do 1500 zł. Wyjaśniono rodzicom, że nie odczują podwyżki, jeżeli złożą 

w odpowiednim czasie wnioski do ZUS w ramach programu aktywnie w żłobku. Odnosząc się 

do apelu radnego S. Krupy o wsparcie rodziców zapewnił pomoc w wypełnianiu wniosków. 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska uzupełniła, że na spotkaniu komisji oświaty właściciele 

żłobków przekazali petycję na ręce burmistrza M. Baja i ustalono, że burmistrz spotka się 

z właścicielami żłobków. 

Sołtys sołectwa Baniocha-wieś Mirosława Dąbrowska w odniesieniu do tematu podnoszonego 

na poprzedniej sesji rady dot. dokończenia około 350 metrów sieci kanalizacyjnej 

w miejscowości Baniocha w ulicy Przemysłowej zapytała, czy jest możliwość przeznaczenia na 

dokończenie kanalizacji w Baniosze części środków, które gmina otrzymała na skanalizowanie 

ulicy Akacjowej w Kątach. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że podczas sesji wyjaśniono, że ulica 

Przemysłowa, ponieważ jest w aglomeracji nie może być objęta tym dofinansowaniem, 

dlatego została zgłoszona ulica Akacjowa, która nie jest w aglomeracji. Projekt, który został 

złożony do dofinasowania, dotyczy konkretnie odcinka o długości około 800 metrów w ulicy 

Akacjowej. W związku z tym nie ma możliwości przeniesienia tego dofinansowania na inne 

projekty. 

Sołtys Mirosława Dąbrowska w związku z uzyskaną odpowiedzią zapytała, czy w budżecie 

zostały zabezpieczone środki na dokończenie tej inwestycji. Poinformowała, że w momencie 

obejmowania stanowiska sołtysa złożyła wniosek o realizację zobowiązań gminy wobec 

mieszkańców.  

W odniesieniu Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zapytał panią sołtys, czy śledziła ostatnią sesję, 

ponieważ na sesji wszystko zostało wyjaśnione. W budżecie nie ma zabezpieczonych środków 
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na tę inwestycję. Konkluzją tamtej rozmowy było to, że jeśli pojawi się możliwość pozyskania 

dofinansowania, w pierwszej kolejności zostanie złożony wniosek na kanalizację w ulicy 

Przemysłowej i Janówek.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral uzupełnieniu poinformowała, że środki są zabezpieczone 

w wieloletniej prognozie finansowej gminy, co następnie potwierdziła Skarbnik Gminy Ewa 

Sobiepanek. 

Kontynuując Sołtys Mirosława Dąbrowska mając na uwadze nowe przepisy mówiące 

o konieczności ogrodzenia placów, na których znajdują się urządzenia dla dzieci zapytała, czy 

sołtysi będą musieli składać w tej sprawie podania. Konkretnie chodzi jej o plac przy ulicy 

Podleśnej przy stawie, gdzie znajdują się dwa urządzenia i altanka. Do tej pory mieszkańcy 

mogli korzystać z tego miejsca jako placu czasowego wypoczynku, natomiast zgodnie 

z ustawą od 1 sierpnia musi zostać wyznaczony plac zabaw i ogrodzony.   

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że jednostką odpowiedzialną za opiekę nad 

placami zabaw jest Administracja Budynków Komunalnych. Jest przekonany, że na wiosnę 

wszystkie place będą spełniały normy. Jeżeli będzie konieczność wyznaczenia placów zabaw 

lub ich ogrodzenia, to będzie to wykonane. Sołtysi będą odpowiednio poinformowani. 

Radny Stanisław Fijka wyjaśnił, że po nowelizacji ustawy prawo budowlane, zgodnie 

z normami dotyczącymi placów zabaw każda zabawka ustawiona na placu zabaw w miejscu 

publicznym sprawia, że staje się on placem zabaw z mocy prawa, co oznacza, że musi być 

ogrodzony. Plac zabaw przy ulicy Podleśnej znajduje się na skraju plaży przy gliniance, na 

placu znajdują się dwie zabawki i altanka która częściowo znajduje się w wodzie, bo podniósł 

się poziom wody w gliniance. Plac zabaw wymaga projektu więc rozumie, że wydział 

inwestycji, pod nadzorem pani Katarzyny Kochańskiej się tym zajmuje. Podkreślał, że 

zadaniem zarządcy i właściciela czy będzie to ABK, czy urząd gminy jest wytyczenie 

ogrodzenia. Nie był w stanie odpowiedzieć pani sołtys na pytanie, gdzie będzie przebiegało 

ogrodzenie, ponieważ ABK jako zarządca placu zabaw nie bierze udziału w etapie 

projektowania, mimo że prosi od czterech lat, by włączać ABK w proces planowania. Uważał 

też, że umiejscowienie placu zabaw nie jest trafione. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że na wiosnę wszystkie place zabaw tam, 

gdzie będzie taka potrzeba, zgodnie z przepisami będą ogrodzone. Administracja Budynków 

Komunalnych i dyrektor, będą odpowiedzialni za to, by place zabaw spełniały obowiązujące 

normy ustawowe. Niestety, nie jest prawdą, jak powiedział p. S. Fijka, że ABK zostało 

wyłączone z odbioru placów zabaw, ponieważ od pewnego czasu wszelkie odbiory nowych 

zabawek na placach zabaw odbywają się z udziałem przedstawiciela Administracji Budynków 

Komunalnych, którym najczęściej jest dyrektor tej jednostki. Być może dyrektor nie wyznacza 

do odbioru pana S. Fijki tylko kogoś innego. Podkreślił, że burmistrz już jakiś czas temu podjął 

decyzję, by przedstawiciel Administracji Budynków Komunalnych, zajmującej się później 

bieżącą obsługą placów zabaw, jak sprzątanie, koszenie etc., był przy odbiorze. Zapewniał 



 

   Protokół nr 12/2025 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.01.2025 r.                                              32/42 

panią sołtys, że do wiosny wszystkie place zabaw będą funkcjonowały zgodnie 

z obowiązującymi normami. 

Radny Stanisław Fijka w odniesieniu do wypowiedzi przedmówcy powtórzył, co mówił, że 

Administracja Budynków Komunalnych jako zarządca placu zabaw powinna być włączona na 

etapie projektowania placu zabaw. Przyznał, że może to być dyrektor, choć uważa się za 

jedyną osobę w ABK mającą doświadczenie w tym zakresie, ponieważ przeszedł wszystkie 

szkolenia. Dodał, że od pięciu lat jest wykluczony z jakiegokolwiek odbioru placów zabaw, 

ponieważ wykazał rażące nieprawidłowości ze strony komisji gminnej, czego przykładem 

będzie plac przy ulicy Białka. Dlatego ma nadzieję na dyskusję nt. placu przy ulicy Białka za 

5,6 mln zł, który już w tej chwili wymaga remontu, w tym najprawdopodobniej będzie 

wymagał wymiany połowy nawierzchni. Twierdził, że plac przy ulicy Białka w tym roku nie 

przejdzie rocznej kontroli odbioru, ponieważ trzy przyrządy fitness zostały ustawione na 

placu zabaw niezgodnie z prawem mimo zakazu montowania przyrządów fitness na placu 

zabaw ponieważ mają one inne normy techniczne i nie można ich łączyć, i trzeba je będzie  

wydzielić. Zapewniał, że będzie robił wszystko, by dzieci korzystające z placów zabaw były 

bezpieczne i będzie zgłaszał wszelkie nieprawidłowości. Potwierdził, że jeśli chodzi o odbiory 

to teraz odbywają się one prawidłowo, i dyrektor ABK uczestniczy w komisji odbiorczej, 

wskazuje nieprawidłowości i dba o to, by wszystko było zgodne z przepisami. Niemniej 

chciałby jeszcze raz podkreślić i zaapelować by zarządca placu zabaw uczestniczył w etapie 

projektowania, by móc przedstawiać swoje uwagi i zastrzeżenia. Wówczas nie będzie za 

późno tak jak w przypadku placu zabaw na Białka i nie wie, jak wybrnie z tej sytuacji urząd 

gminy i komisja gminna, która odbierała plac zabaw, gdyż nie dostrzegła, że trzy przyrządy 

znajdują się w miejscu niezgodnym z przepisami prawa budowlanego. Apelował by zarządca 

brał udział w montażu oraz w odbiorze, by dopilnował, czy wszystko jest prawidłowo 

zrobione. Wyraził zadowolenie, że w ciągu sześciu lat nie doszło do żadnej tragedii. Zwracał 

uwagę, że w 2023 roku żaden plac zabaw nie przeszedł certyfikacji, ponieważ brakowało na 

nich bezpiecznej nawierzchni pod przyrządami. Dopiero w tym roku wszystkie place spełniają 

wymogi.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj wyraził zadowolenie, iż udało się wyjaśnić, że Administracja 

Budynków Komunalnych nie została odsunięta od placów zabaw, ani od ich odbiorów. Cieszy 

się, że pan radny przyznał, iż pan dyrektor, albo przedstawiciel Administracji Budynków 

Komunalnych, od pewnego czasu uczestniczą w odbiorach placów zabaw. Chciałby również 

radnego uspokoić, że nikt nie zamierza go odsunąć od placów zabaw, bo codziennie wraz 

z grupą utrzymania terenów publicznych dba o te place zabaw, szczególnie wiosną, latem 

i jesienią. Za co wyraził mu wdzięczność. Docenia również, że przez sześć lat nie doszło do 

żadnych poważniejszego wypadku. Prosił radnego by nie mówił, że został odsunięty od tych 

obowiązków, ponieważ sam sobie zaprzecza. Jeśli chodzi o plac zabaw przy ulicy Białka, 

zapytał radnego skąd wie, że plac nie zostanie dopuszczony do użytkowania lub 

certyfikowany, zarzucając mu, że manipuluje radnymi i opinią publiczną, gdyż doskonale wie, 

że odbiór odbył się zgodnie z obowiązującymi wówczas przepisami. Przepisy zmieniły się już 
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po odbiorze. Wszystkie osoby w tym specjaliści z 3 branż, które były przy odbiorze placu 

podpisały się pod tym, że plac zabaw jest zrobiony zgodnie ze sztuką i dzieci mogą się tam 

bawić. Zapytał radnego, dlaczego dotychczas nigdzie nie zgłosił, że plac został odebrany 

niezgodnie z prawem tylko teraz, na sesji mówi, że coś zostało wykonane niezgodnie 

z przepisami. Prosił radnego o wyjaśnienie tego publicznie na sesji.  

Radny Stanisław Fijka w odniesieniu wyjaśnił, że został odsunięty od odbiorów, ponieważ 

wykazywał poważne nieprawidłowości, np. zgłaszał burmistrzowi, że sprawa monitoringu, 

który nigdy nie działał kwalifikuje się do zawiadomienia organów ścigania. Twierdził, że był 

w komisji odbioru zabawek i urządzeń, wskazywał nieprawidłowości i został z niej odsunięty 

na wniosek naczelniczki wydziału inwestycji pani Kochańskiej. Dodał, że skierował cztery 

pisma do burmistrza, w których wskazywał błędy przy odbiorach i wadliwe wykonanie 

urządzeń, które zagrażały bezpieczeństwu, na żadne pismo nie otrzymał odpowiedzi od 

burmistrza. Jeśli chodzi o plac zabaw przy ulicy Białka dodał, że w wyniku tego, że był przez 

ostatnie lata odsunięty, odmówił udziału w komisji odbioru tego placu. Jeśli chodzi 

o urządzenia fitness, to od momentu wprowadzenia norm unijnych te urządzenia nie 

spełniają wymogów, ponieważ urządzenia siłowni zewnętrznych nie mogą być montowane 

na placach zabaw. Rozwiązaniem jest albo wygrodzenie urządzeń, albo ich z demontaż 

z placu zabaw. Dodał, że w protokołach kontroli rocznej placów zabaw, za każdym razem 

pojawiały się uwagi, by usunąć urządzenia fitness z placów zabaw. Nowo projektowane place 

zabaw powinny być już zaprojektowane z uwzględnieniem tych norm. Wszyscy wiedzieli 

o zmianach w przepisach, bo było to zgłaszane. Podkreślił, że został odsunięty od odbiorów, 

mimo że brał udział w szkoleniach, za które gmina zapłaciła. Zgłaszał, że odbiory były często 

wadliwe, głównie chodziło o fundamenty i brak nawierzchni bezpiecznej. Dzięki tym 

zgłoszeniom, w ubiegłym roku prawie wszystkie bezpieczne nawierzchnie zostały wykonane. 

Ponadto uważał, że plac zabaw w pierwszej kolejności powinien być ogrodzony, a dopiero 

potem montowane zabawki, bo tak nakazuje prawo. W kwestii placu przy ulicy Białka jeszcze 

raz podkreślił, że decyzją burmistrza został wyłączony z odbioru. Zgłaszał problem 

wielokrotnie i prosił by zastanowić się, jak go rozwiązać. 

Radna Monika Bolek odnosząc się do dyskusji na wstępie zaznaczyła, że nie chce być 

niewłaściwie odebrana, natomiast w związku z tym, że temat powraca już po raz kolejny, to 

uważa, że pewne kwestie powinny zostać uporządkowane, ponieważ zaczyna się czuć, jak 

wolny słuchacz w tej dyskusji a problem jest poważny i sądzi, że większość radnych podziela 

jej zdanie. Nie wie, czy radny występuje teraz jako przedstawiciel rady, czy jako pracownik 

jednostki. Proponowała przeniesienie tematu na posiedzenie komisji, by radni zajęli się 

sprawą w sposób merytoryczny i konstruktywny, bo dyskusja między panami zaczyna 

przybierać formę bardziej emocjonalną i osobistą.  

 

 2) pytania radnych i odpowiedzi. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że na wniosek radnych w tym 

punkcie obrad będzie przedstawiona prezentacja dotycząca projektów indonezyjskiego oraz 

Horizon.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski na wstępie wyjaśnił, że nie posiada prezentacji na 

temat projektu Horizon, następnie przystąpił do prezentacji projektu o nazwie 

„Zrównoważony rynek miejski: partycypacyjne zarządzanie miejskie na rzecz bezpiecznego, 

ekologicznego i sprzyjającego włączeniu społecznemu zarządzania rynkiem świeżych 

produktów w Indonezji”. 

Prezentacja w załączeniu do protokołu jako załącznik nr 6. 

Odnośnie do projektu Horizon poinformował, że w 2022 roku został zobowiązany przez 

burmistrza do poszukiwania środków finansowych na modernizację basenu. Niestety, na 

rynku krajowym nie było pieniędzy i nadal brakuje dotacji na takie inwestycje. Można mówić 

jedynie o dostępnych środkach na termomodernizację i poprawę efektywności energetycznej, 

jednakże na modernizację urządzeń basenowych nie ma. Z tego poszukiwania udało się 

znaleźć program Horizon, który jest program badawczo-inwestycyjnym. Gmina przystąpiła do 

programu i otrzymała niemal 1,5 mln zł. Projekt został przygotowany w kwietniu 2024 roku, 

został ogłoszony przetarg, ale dopiero w drugim udało się wyłonić wykonawcę. Prace na 

basenie rozpoczęły się w połowie grudnia, a zgodnie z umową, do końca marca 2024 roku 

ma zostać zmodernizowana część urządzeń basenowych. Zakres inwestycji obejmuje 

demontaż istniejących central wentylacyjnych i montaż nowych jednostek wraz z integracją z 

istniejącą instalacją wentylacyjną, demontaż istniejącego wymiennika ciepła i instalację 

nowego wymiennika, w tym podłączenie do systemu grzewczego i przeprowadzenie 

niezbędnych prób oraz uruchomienie systemu, wymianę istniejących pomp basenowych na 

nowe w tym ich montaż i integrację z systemem cyrkulacji wody, przeprowadzenie testów 

wydajności, szczelności oraz uruchomienie instalacji, montaż paneli fotowoltaicznych na 

płaskiej części budynku, instalacje systemu sterowania oraz uruchomienie integracji systemu 

zarządzania budynkiem BMS z urządzeniami, remont pomieszczeń technicznych i zaplecza w 

tym malowanie, wymianę posadzek, naprawę uszkodzonych elementów infrastruktury 

budowlanej oraz dostosowanie pomieszczeń do nowych urządzeń. Obecnie obsługa 

urządzeń jest manualna, dzięki tej inwestycji wszystko będzie zintegrowane, opomiarowane 

i skomputeryzowane. W efekcie zmniejszy się zużycie energii na basenie, zarówno 

elektrycznej, jak i cieplnej. Dodatkowo poinformował, że jest już zrobiony projekt 

kompleksowej modernizacji basenu, który obejmie także termomodernizację, która uzupełni 

to co jest obecnie wykonywane. 

Radna Monika Bolek chciała się dowiedzieć, ile z kwoty 1,5 mln zł zostało przeznaczone na 

część badawczą, a ile na część inwestycyjną. Poprosiła o przesłanie na skrzynkę mailową 

pełnych informacji dotyczących projektu oraz w jakim stopniu realizacja tego projektu 

zaspokaja potrzeby poprawy efektywności energetycznej. Rozumie, że elementy wymagające 

poprawy wskazano w ramach przeprowadzonego audytu jeszcze za poprzedniego dyrektora. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że wszystkie informacje co do zakresu 
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inwestycji znajdują się na platformie zamówień publicznych. Niemniej jednak prześle radnej 

fragment, który odczytał. Nie był w stanie podać zakresu procentowo, ponieważ nie jest to na 

ten moment możliwe do określenia. Dodał, że audyt, o którym radna wspomina stanowił 

podstawę do określenia zakresu prac. Zaznaczył, że zakres prac związanych z poprawą 

efektywności energetycznej basenu nie jest tożsamy z typową termomodernizacją. W ramach 

dużego projektu będą prowadzone dodatkowe ekspertyzy, które pozwolą na dalszą poprawę 

efektywności energetycznej budynku. Kończąc poprosił panią skarbnik o odpowiedź na 

pytanie, ile zostało przeznaczone na część badawczą, a ile na część inwestycyjną.   

Skarbnik Gminy Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że wydatki inwestycyjne w przeliczeniu na 

walutę polską wynoszą 805.500 zł ta wartość może ulec zmianie, jeżeli ulegnie zmianie kurs, 

natomiast kwota 1,5 mln zł która wpłynęła na rachunek nie jest wartością ostateczną, jest to 

pierwsza transza dotacji, natomiast ostatnia transza wpłynie po częściowym rozliczeniu 

zadania inwestycyjnego. Całość powinna się kształtować w okolicach 2 mln zł (449.000 euro). 

Projekt jest bardziej skoncentrowany na części badawczej niż inwestycyjnej, mniej więcej jest 

to 60 do 40%.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski podkreślał, że jest to projekt badawczy a basen jest 

obiektem tych badań, taki jest ten program natomiast najważniejsza jest wartość dodana jaką 

będzie inwestycja na basenie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral zapytała jaki gmina poniosła koszt w projekcie 

indonezyjskim. 

Skarbnik Gminy Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że fizycznie gmina nie poniosła żadnych 

dodatkowych kosztów, dlatego że wartość wkładu własnego została rozliczona w postaci 

zużytej energii elektrycznej na potrzeby budynku urzędu, natomiast jest to wartość 1500 

euro.  

Radna Monika Bolek w odniesieniu do wypowiedzi zastępcy burmistrza wyjaśniła, że chodziło 

jej o to, by wybrzmiało do mieszkańców, że głównie ten program opiera się na badaniach, 

a odniosła się do tego, ponieważ na jednej z sesji padły uwagi dot. wydatkowania środków na 

spotkania i pojawiło się pytanie, o wydatki inwestycyjne. Dlatego dopytuje, by jasno 

wybrzmiało, że jest to projekt badawczy. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski dodał, że zaczęły się prace demontażowe i czekamy 

na zamówione urządzenia, które są produkowane specjalnie na basen w Górze Kalwarii. 

Podkreślił, że kiedy starano się o środki zewnętrzne tylko taki projekt był dostępny.  

Radny Tomasz Ura przekazał pytanie od mieszkańców w sprawie przerw technologicznych 

w sezonie letnim. Dotychczas przerwy technologiczne były latem, a więc w okresie, kiedy 

słońca jest najwięcej i jeśli basen będzie zamknięty w tym czasie, nie będzie można 

wykorzystać energii wytworzonej przez panele fotowoltaiczne. Z tego wynika sugestia, by 

rozważyć przesunięcie przerw technologicznych na inny okres. Ponadto mieszkańcy pytali 

o spółdzielnię energetyczną.  
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Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski dziękując za pytanie powiedział, że gmina 

przygotowuje się do OZE, poprzez założenie spółdzielni energetycznej, która w tej chwili jest 

w trakcie rejestracji w sądzie. Dodał, że nie sztuką jest zbudowanie farmy fotowoltaicznej, lecz 

sztuką jest tak zorganizować produkcję tej energii i zużycie energii, żeby nie ponosić strat 

przede wszystkim finansowych. Dodał, że fotowoltaikę zamontowano na wszystkich remizach, 

bo akurat były dostępne środki na ten cel, więc gmina pozyskała fundusze i je zamontowała. 

Niestety, te instalacje są wykorzystywane tylko częściowo, gdyż jest to niekorzystne, jeżeli 

chodzi o wynik finansowy przy obecnych sposobach rozliczeń prądu produkowanego przez 

fotowoltaikę. Natomiast spółdzielnia energetyczna daje możliwość lepszego wykorzystania 

energii, będzie można ją zbilansować, na przykład zrobić fotowoltaikę na wszystkich szkołach, 

a w okresie ich zamknięcia energia będzie wykorzystywana przez np. basen albo inny punkt 

odbioru. Liczy na to, że jeśli uda się uruchomić spółdzielnię i będą budowane kolejne 

instalacje fotowoltaiczne to gmina będzie miała duże oszczędności. W ramach tego 

przedsięwzięcia zostały wykonane audyty energetyczne wszystkich budynków użyteczności 

publicznej, w tym szkół. Zaktualizowano również audyt energetyczny basenu.  

Radna Ewa Stokowska poprosiła burmistrza o sporządzenie informacji, jaki jest całkowity 

roczny koszt utrzymania basenu miejskiego.  Następnie podniosła kwestię parkingu przy ulicy 

Skierniewickiej i zlokalizowanego tam niedawno przystanku linii L30B. Niejednokrotnie 

widziała w jaki sposób pasażerowie wchodzą i wychodzą do autobusu i uważa, że jest to 

niezgodnie z obowiązującymi przepisami, ponieważ pasażerowie z autobusu wychodzą 

bezpośrednio na ulicę. Według mówczyni lokalizacja przystanku jest błędna, ponieważ miesza 

się on z parkingiem. Zapytała, czy nie należałoby się zastanowić nad inną lokalizacją 

przystanku, gdyż mieszkańcy są mocno niezadowoleni ze względu na i tak niewystarczającą 

ilość miejsc parkingowych, i w związku z tym parkują samochody w każdym możliwym 

miejscu. Pytała burmistrza, czy nie rozważyłby zagospodarowania na miejsca parkingowe 

części terenu znajdującego się po prawej stronie ulicy. Następnie poruszyła temat parkingu na 

ulicy Chopina i zapytała, czy były rozmowy w sprawie partycypacji deweloperów budujących 

budynki przy tej ulicy i jakie były ich ustalenia. Podnosiła, że gmina poniosła koszt 1,5 mln zł, 

starając się zaspokoić potrzeby parkingowe osób, które budowały i sprzedawały mieszkania. 

Skarbnik Gminy Ewa Sobiepanek odpowiadając na pytanie dot. kosztów utrzymania basenu 

miejskiego powiedziała, że będą one wiadome, gdy jednostka przedstawi sprawozdanie 

opisowe, dodała, że radni sprawozdanie otrzymają.   

Radna Ewa Stokowska odpowiedziała, że chce otrzymać pełną informację o całkowitym 

koszcie utrzymania basenu miejskiego za cały rok sprawozdawczy od 1 stycznia do 31 grudnia 

konkretnie jakie są koszty energii elektrycznej, ciepła i płac.   

Skarbnik Gminy Góra Kalwaria Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że sprawozdanie opisowe 

jednostki z realizacji budżetu za dany rok zawiera szczegółowy opis wydatków na 

poszczególne obiekty sportowe. Wszystkie informacje dotyczące poniesionych wydatków na 

poszczególne obiekty, w tym basen, będą w nim uwzględnione.  
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Zastępca Burmistrza Miasta Piotr Chmielewski odpowiadając na pytanie dotyczące przystanku 

poinformował, że początkowy zamysł był taki, że ponieważ zatoczka postojowa jest dosyć 

głęboka zostanie zmieniona organizacja ruchu, ustawione zostaną znaki zakazu 

zatrzymywania się i postoju, by umożliwić busowi wjazd do zatoczki, zawrócenie i powrót, 

ponieważ w tym miejscu znajduje się również pętla. Jednak już pierwszego dnia okazało się, 

że kierowcy nie zauważyli znaków zakazu zatrzymywania się. Dodał, że po ostatniej komisji 

prezydialnej poprosił naczelnik wydziału obywatelskiego o poszukanie rozwiązania, które 

będzie bezkolizyjne i nie będzie przeszkadzało mieszkańcom oraz poprawi bezpieczeństwo 

pasażerów wsiadających i wysiadających z autobusu. Dodał, że gmina posiada działkę, która 

znajduje się za działką, na której powstanie zajezdnia autobusowa i dodatkowy parking, i w tej 

kwestii na ukończeniu są rozmowy z PKP. Zapewnił dołożenie starań, by nie dezorganizować 

życia mieszkańcom.   

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj, jeśli chodzi o kwestię kompensowania miejsc postojowych 

i współpracę z deweloperami deklarował udzielenie odpowiedzi na piśmie. Zaznaczył 

natomiast, że plany miejscowe dotyczące okolic ulicy Chopina nie były uchwalone ani w tej, 

ani w poprzedniej kadencji, decyzję o budowie budownictwa wielorodzinnego podjęto 

wcześniej. Natomiast będzie bronił inwestycji dot. remontu ulicy Chopina. Uważał, że remont 

był bardzo oczekiwany przez mieszkańców. Mieszkańcy domagali się większej liczby miejsc 

postojowych, aby nie było już sytuacji, jaka ma miejsce przy ulicy Skierniewickiej, o której 

przed chwilą radna wspomniała. Po remoncie liczba miejsc parkingowych jest wystarczająca. 

Podkreślił, że zadbano również o to, by tego miejsca nie zabetonować, posadzono 

dodatkowo kilka drzew, część miejsc postojowych została wykonana z płyt ażurowych, by 

umożliwić wyrastanie trawy. Mieszkańcy parkowali na miejscach, które nie były parkingiem. 

Po remoncie poprawił się komfort życia mieszkańców.  

Radna Ewa Stokowska doprecyzowała, iż chciałaby uzyskać dokładne informacje czy były 

prowadzone rozmowy dotyczące partycypacji deweloperów w kosztach budowy miejsc 

parkingowych w związku z udostępnieniem terenu gminnego na parking i jakie były ich 

ustalenia. Bo teraz gmina musiała ponieść koszt 1,5 mln zł na wybudowanie dodatkowych 

miejsc parkingowych.   

Radny Stanisław Fijka w nawiązaniu do tematu omawianego na wcześniejszej sesji dot. 

wykupu sieci kanalizacyjnej od mieszkańca gminy zwrócił się do burmistrza o przekazanie 

instrukcji, która miała być opracowana przez gminną spółkę oraz zarządzenia wydanego 

przez spółkę w 2019 roku w sprawie realizacji wykupu sieci kanalizacyjnej oraz wodociągowej 

od inwestorów prywatnych. Chciał, by informacja na jakich zasadach Zakład Gospodarki 

Komunalnej realizuje wykup sieci wodociągowych i kanalizacyjnych dotarła do mieszkańców.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski deklarował udostępnienie materiałów. 

Radna Bożena Molak zgłosiła pytanie dotyczące remontu drogi powiatowej na odcinku od 

Góry Kalwarii od ulicy Budowlanych przy cmentarzu żydowskim do Krzaków Czaplinkowskich. 

Podkreślała, że remont został rozpoczęty w ubiegłym roku, natomiast obecnie prace nie są 
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kontynuowane, mimo sprzyjającej pogody. Zapytała, czy i kiedy remont będzie 

kontynuowany. Ponadto poprosiła o informację nt. eternitu. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj, jeśli chodzi o drogę powiatową powiedział, że pani radna 

nie jest pierwszą osobą, która zwraca uwagę, że inwestycja nie jest realizowana tak, jak 

powinna. Podkreślał, iż kilkukrotnie zwracał na to uwagę zarządowi powiatu piaseczyńskiego 

i dodał, że jest obecny na sesji radny powiatowy Paweł Krasowski i być może się do tego 

tematu odniesie, gdyż gmina może jedynie nalegać, prosić i dzwonić, i niestety ale nie ma 

realnego wpływu na decyzje zarządu powiatu. Szkoda, że ta inwestycja jest realizowana w taki 

sposób, ponieważ była bardzo oczekiwana przez mieszkańców.   

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami Monika Radzikowska poinformowała, że 

obowiązek wynikający z rozporządzenia ministra gospodarki dot. składania przez osoby 

fizyczne informacji do 31 stycznia każdego roku, że posiadają azbest na swojej nieruchomości 

istnieje już od 14 lat. Dotyczy to zarówno budynków mieszkalnych, jak i gospodarczych, w tym 

budynków wykorzystywanych do celów rolniczych. W tej informacji mieszkańcy podają 

położenie azbestu i jego ilość. Te informacje muszą być składane burmistrzowi, który 

następnie przedkłada je marszałkowi województwa. Zgodnie z przepisami do 2032 roku jest 

obowiązek pozbycia się azbestu. Poruszenie mieszkańców wynikło z tego, że w mediach 

mocno nagłośniono, iż za niezłożenie takiego sprawozdania grozi kara do 20.000 zł. 

Podkreśliła, że obowiązek składania tych informacji istnieje od 14 lat, a dotychczas nikt nie 

został ukarany. Jednocześnie zaznaczyła, że przedmiotowa informacja nie zastępuje wniosku 

o odbiór azbestu. Jeśli ktoś zdejmie azbest ze swojego budynku mieszkalnego i chce, aby 

został on odebrany nieodpłatnie, wówczas składa odrębny wniosek do burmistrza. Natomiast 

przedsiębiorcy nie składają tej informacji do burmistrza, lecz bezpośrednio do marszałka 

województwa mazowieckiego. Wydział wysłał do wszystkich radnych i sołtysów maila 

z załączoną informacją oraz wzorem formularza. Prosiła o kontakt, jeśli ktoś nie otrzymał 

takiego maila lub jeśli informacje zawarte w wiadomości są niezrozumiałe. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Pietrzak odniósł się do kwestii parkingu na ulicy 

Chopina wyrażając stanowisko, że wydatkowanie pieniędzy na tę inwestycję było 

nieuzasadnione, ponieważ kostka, która tam była, była w bardzo dobrym stanie, 

a mieszkańcy mieli swoje parkingi. Uważał, że jeżeli mieszkańcy zgłaszali potrzebę 

dodatkowych miejsc parkingowych, to można było udostępnić mieszkańcom miejsca 

parkingowe na terenie basenu. Nie widział sensu wykonania inwestycji za 1,5 mln zł, skoro 

droga była w dobrym stanie technicznym, z miejscami parkingowymi, gdzie osiedla mają 

swoje parkingi, gdy są inne, bardziej pilne potrzeby dróg na wsiach czy w innych częściach 

miasta, gdzie dróg nie ma. Dlatego nie rozumie zasadności tej inwestycji. Dodał, że z tego, co 

pamięta w 2014 roku próbowano przepchnąć projekt na ostatniej sesji, żeby zrobić miejsca 

parkingowe, wtedy był przeciwny, bo wiedział, że deweloperowi brakowało 60 miejsc.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że w większości odcinka, który był 

modernizowany kostka pozostała w tym samym miejscu, naprawiono jedynie zapadliska, 

których było kilka. Inwestycja polegała przede wszystkim na rozbudowie miejsc 
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parkingowych. Miejsca parkingowe powstały w czterech nowych odcinkach na odcinku 

centralnym, między trzema blokami znajdującymi się na wysokości basenu oraz na wysokości 

szkoły oraz przy odcinku na wysokości basenu, gdzie ułożono kostkę ażurową. Dodatkowo, 

miejsca parkingowe powstały na wysokości kortów tenisowych. Była to kluczowa część całego 

przedsięwzięcia i ta część została ułożona zupełnie od nowa. Wcześniej nie było tam 

wyznaczonych miejsc parkingowych. Na inwestycję gmina pozyskała 60% dofinansowania 

i dlatego była ona realizowana. Inwestycja kosztowała 1.590.000 zł, z czego dotacja 

zewnętrzna wynosiła 960.000 zł. Nie wie, o jakim fragmencie mówi radny, że było dobrze 

i ułożono na nowo, gdyż nie ma takiego odcinka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak odpowiedział, że przed rozpoczęciem inwestycji 

był na tym osiedlu i można było bez problemu zaparkować samochód. Nie rozumie, po co 

rozszerzano miejsca parkingowe. Uważał, że środki można było przeznaczyć na inne drogi, 

na przykład w Baniosze lub w Kątach.  

Radna Ewa Stokowska w odniesieniu poinformowała, że była sprawdzić, jak wygląda ta 

inwestycja (było to przed oficjalną informacją w mediach społecznościowych i mogło to być 

już po odbiorze technicznym). Osobiście miałaby sporo zastrzeżeń co do wykonania miejsc 

parkingowych, chodnika, a także zabezpieczenia drzew rosnących przy drodze. W jej ocenie 

drzewa nie zostały odpowiednio zabezpieczone, a po pierwszej większej ulewie ziemia, która 

została położona wokół drzew, spłynie na betonowe kratki, odsłaniając korzenie. Dodatkowo 

zauważyła, że przy kładzeniu betonowych kratek nie dołożono należytej staranności, co 

w krótkim czasie doprowadzi do powstania pęknięć czy dziur w drodze. Uważała, że należy 

w ramach gwarancji poprosić wykonawcę o wykonanie poprawek i zabezpieczenie drzew.  

Jeśli chodzi o nowo położony chodnik miała uwagi do pozostawionych starych płyt 

betonowych, co nie wygląda estetycznie, a w niektórych miejscach stwarza zagrożenie dla 

pieszych, ponieważ wystają one z chodnika.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział radnej, że jeśli była jeszcze przed 

opublikowaniem informacji w mediach społecznościowych, to mogło to być przed oficjalnym 

odbiorem i te usterki do momentu odbioru zostały usunięte. Natomiast jeśli pojawią się 

jakiekolwiek usterki to jest pięcioletnia gwarancja. Poprosił radną o przesłanie listy wykazanych 

usterek do wydziału inwestycji. Jeżeli są to rzeczywiście wady wykonawcze wydział wystąpi 

w ramach gwarancji o ich usunięcie.  

Radna Ewa Stokowska odniosła się do wypowiedzi przedmówcy. Powiedziała, że jest 

przekonana, że wykonawca odpowiedzialny za montaż betonowych kratek przyłączając je do 

istniejącej drogi z kostki brukowej, uszkodził kostkę. W rezultacie pojawiły się pęknięcia. 

Jej zdaniem, jeśli wykonawca uszkodził ciężkim sprzętem część nawierzchni powinien 

wymienić uszkodzone elementy. Ma też zastrzeżenia do wykonania łączeń między nową 

a starą nawierzchnią oraz do zabezpieczenia drzew, które rosną na tym terenie od wielu lat.  

Radny Stanisław Fijka chciał przypomnieć, że problem związany z ulicą Chopina wynika 

z braku odpowiedniego zabezpieczenia miejsc parkingowych, na co zwracał uwagę już 
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w czerwcu, kiedy został radnym, ponieważ deweloperzy nie mieli obowiązku zapewnienia 

nawet jednego miejsca parkingowego na mieszkanie (współczynnik wynosił 0,6 miejsca). 

W efekcie, jeśli mieszkaniec nie miał miejsca w garażu lub ma więcej niż jeden samochód, 

kiedy pojawiły się kolejne bloki to zaczęły się pojawiać problemy z parkowaniem. Uważał, że 

winę za ten stan ponosi wydział planowania i wcześniejsza rada. Wie, że teraz deweloperzy 

będą zobowiązani zapewnić dwa miejsca parkingowe na swojej działce, więc problem zniknie. 

Dodał, że taki sam problem występuje na ulicy Polnej, gdzie mieszkańcy parkują samochody 

na ulicy Mariańskiej i Polnej. Następnie podniósł temat zakopanych w ziemi zbiorników paliwa 

po stacji paliw byłej jednostki wojskowej. Zaznaczył, iż nie jest to wina burmistrza, lecz 

wojewody, który przejmował ten majątek i nie egzekwował od ministerstwa spraw 

wewnętrznych usunięcia zbiorników z gruntu. Oczekiwał od burmistrza pochylenia się nad 

problemem i podjęcia działań mających na celu pozyskanie środków zewnętrznych na 

usunięcie zbiorników. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski w odniesieniu powiedział, że zbiorniki są puste, i na chwilę 

obecną nie stanowią zagrożenia. Niemniej, jeżeli miałby być powiększony parking to trzeba 

byłoby rozważyć usunięcie tych zbiorników lub przynajmniej je odpowiednio zabezpieczyć. 

Co do możliwości pozyskania dofinansowania na usunięcie zbiorników nie był pewny czy 

można pozyskać takie dofinansowanie. Temat na pewno podejmie. Wątpi, by wojewoda chciał 

sfinansować te działania.  

Radny Stanisław Fijka prosił o rozważenie zlecenia grupie UTP zasypania zbiorników gruzem 

lub ziemią. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski w odniesieniu wyjaśnił, że planowane jest 

przeprowadzenie badań sonarem, który pozwoli określić głębokość i materiał, z którego 

zbiorniki są wykonane. Administracja Budynków Komunalnych otrzyma polecenie 

zabezpieczenia zbiorników. W odpowiedzi na kolejne pytanie radnego powiedział, że 

urzędowi nie udało się dotrzeć do tej dokumentacji. Przyznał, że zbiorniki należy zasypać, 

natomiast prędzej czy później trzeba będzie je wydobyć. Jeśli okaże się, że to sarkofag 

betonowy, to koszty związane z jego usunięciem mogą być znaczne. Trzeba to dokładnie 

sprawdzić. 

Radna Renata Mateńko poruszyła temat odbioru tekstyliów. W związku z zakazem od 1 

stycznia 2025 r. wyrzucania tekstyliów do odpadów zmieszanych prosiła, by pojawiła się 

stosowna informacja dla mieszkańców. Ponieważ nie we wszystkich miejscowościach znajdują 

się kontenery na tekstylia zapytała o możliwość odbioru tekstyliów, na przykład raz 

w miesiącu lub raz na kwartał, jak ma to miejsce w przypadku innych odpadów. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że wydał polecenie przygotowania 

instrukcji, gdzie i jakie tekstylia należy wyrzucać. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj potwierdził, że od 1 stycznia 2025 roku zabronione jest 

wyrzucanie czystych tekstyliów do odpadów zmieszanych. Mieszkańcy mają dwie możliwości: 

mogą dostarczyć tekstylia do PSZOK przy ulicy Skierniewickiej lub wrzucić je do kontenerów 
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na odzież. Ministerstwo Klimatu dało rekomendacje dobrych praktyk dla samorządów 

i rekomenduje pojemniki na odzież w kolorze żółtym i zielonym, więc należy rozważyć 

postawienie takich kontenerów na terenach wiejskich. Jeśli chodzi o postulat, by tekstylia były 

odbierane w ramach jednej z frakcji odpadów, podobnie jak szkło czy plastik, to obecnie nie 

przewiduje tego umowa z firmą Remondis. Umowa obowiązuje do czerwca przyszłego roku. 

Dodał, że inne gminy nie przewidują tego typu rozwiązań ze względu na dodatkowe koszty. 

Jednakże, jeżeli problem będzie narastał i będzie sygnalizowany przez radnych lub sołtysów 

to będą szukane rozwiązania.  

Radna Monika Bolek w odniesieniu zaproponowała dwa dodatkowe rozwiązania. Pierwszym 

jest inicjatywa stworzenia tzw. "szafy społecznej" w celu przekazywania odzieży nadającej się 

do ponownego wykorzystania. Kolejnym pomysłem jest tzw. "śmieciarka jedzie", czyli 

platforma internetowa, która umożliwia mieszkańcom wymianę rzeczy. Tego typu inicjatywy 

mogłyby pomóc rozładować problem związany z odzieżą i innymi przedmiotami nadającymi 

się do ponownego użytkowania.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że temat „szafy społecznej” jest 

procedowany. Jeśli chodzi o „śmieciarkę jedzie”, to również poleca tę inicjatywę. Przy okazji 

kontenerów PCK apelował do mieszkańców o większą odpowiedzialność, gdyż worki 

zostawiane są przy kontenerach i zdarza się, że ubrania pozostawiane są luzem, mimo że 

kontenery nie są pełne. Zdarza się też, że przy kontenerach pozostawiane są foteliki 

dziecięce, czy zabawki i prosił o pozostawianie takich rzeczy do odbioru w ramach odpadów 

wielkogabarytowych, które są odbierane z posesji.  

Przewodnicząca Teresa Jędral wypowiedziała się z perspektywy sołtysa i chciała zwrócić 

uwagę na stan istniejących pojemników PCK oraz bałaganu wokół nich. Prosiła 

o zobligowanie firm odpowiedzialnych za pojemniki do regularnego ich opróżniania, aby 

uniknąć zaśmiecania przestrzeni. Nie może być tak, że sołtys upomina się o opróżnienie 

kontenerów.  

Wiceprzewodniczący Rady Szymon Krupa odnosząc się do wypowiedzi zgodził się z uwagami 

przedmówczyni. Zwracał uwagę, że pojemniki niestety często pełnią funkcję nie tylko punktu 

zbiórki odzieży, ale także publicznej toalety, karmnika dla zwierząt czy śmietnika. Jest też 

problem z ich opróżnianiem, czego osobiście doświadczył. Sugerował, by gmina weryfikowała 

stowarzyszenia.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral poprosiła, obecnego na sesji radnego Rady Powiatu 

Piaseczyńskiego Pawła Krasowskiego o wyjaśnienie w sprawie realizacji drogi powiatowej 

w Krzakach Czaplinkowskich, dlaczego prace przebiegają tak wolno. Podnosiła brak realizacji 

wycinki krzaków przy drodze powiatowej w okolicach poczty w Baniosze oraz naprawy 

uszkodzonej nawierzchni drogi powiatowej przy skrzyżowaniu ulicy Sportowej, Projektowanej 

i Spokojnej (zgłoszenia przez system). Na koniec poruszyła sprawę doświetlenia przejścia dla 

pieszych przy kościele w Baniosze. Od lat zgłasza tę potrzebę do starostwa, ale do tej pory 

nic w tej sprawie nie zostało zrobione.  
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Radny Rady Powiatu Piaseczyńskiego Paweł Krasowski w odpowiedzi zwrócił uwagę, 

iż przewodnicząca kieruje pytanie do nieodpowiedniej osoby, gdyż jako radny nie ma mocy 

sprawczej i wykonawczej. Dodał, że w sprawie drogi powiatowej w miejscowości Krzaki 

Czaplinkowskie ostatnio monitował do pani wicestarosty, która zadeklarowała, że nakładka 

asfaltowa zostanie wykonana w momencie, kiedy sytuacja pogodowa się ustabilizuje. 

Zapewnił, że zada oficjalnie pytanie na jutrzejszej sesji rady powiatu. W kwestiach remontów 

dróg, jak wspomniała pani przewodnicząca, istnieje system zgłaszania. Z informacji 

dostępnych dla radnych wynika, że prace są wykonywane na bieżąco, w miarę możliwości 

przerobowych zespołu remontów dróg w Wydziale Inwestycji w Starostwie Powiatowym. 

Zapewnił, że dzisiejsze pytania zgłosi zarządowi na jutrzejszej sesji rady powiatu, 

  

 3) wolne wnioski. 

Nie było zgłoszeń w tym punkcie,  

 4) informacje. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral w imieniu radnego Wojciecha Kochańskiego, 

który uczestniczy w pielgrzymce, przekazała serdeczne podziękowania za wszelkie formy 

wsparcia zarówno duchowe, jak i materialne,   

 

Punkt 21. Zamknięcie XII sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godz. 

21:00 zamknęła XII sesję Rady Miejskiej. 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

           Teresa Jędral 
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